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Začátkem října proběhly krajské volby 
a dle mého osobního pohledu nedopad-
ly tak špatně. Ani jeden z horoměřických 
kandidátů se do zastupitelstva kraje sice 
nedostal, ale je velká naděje, že náš mís-
tostarosta Filip Kohutič získá místo v ně-
které z komisí. Rád by pracoval v komisi 
dopravní, protože doprava je téma, které 
nás v Horoměřicích hodně trápí. 

Jak už asi víte, volební účast v Horo-
měřicích přesáhla 36 procent, byla tedy 
vyšší, než je celostátní průměr. Vnímám 
to jako potvrzení faktu, že se v Horomě-
řicích lidé o správu věcí veřejných zají-
mají více než jinde. Ke všem aktivním 
občanům, kteří přišli k volbám, tedy míří 
moje velké poděkování. 

Obzvláště rád bych poděkoval těm, 
kdo volili Občanskou demokratickou 
stranu. Téměř 25 % platných hlasů, které 
v Horoměřicích získala, je jasné místní 
vítězství. Je to velký signál i pro radnici, 
že vnímáte a oceňujete naše velké úsilí 
o to, aby obec vzkvétala. Děkujeme za 
vaši podporu.

Bohužel ne všechno jde hladce. 
Situace ohledně školy je stále nejasná. 

Stavba je zastavena a zatím nemůžeme 

pokračovat. Se sousedy Čermákovými 
jsme stále v kontaktu, jednáme, ale zatím 
se nemůžeme hnout z místa. Možný pro-
dej nebo směnu své nemovitosti si stále 
rozmýšlejí, hledají i jiné cesty. Podrob-
něji o tom píšeme na jiném místě zpra-
vodaje.

Po velkých komplikacích se podařilo 
přesunout přechod pro chodce v ulici Hr-
dinů, sice jen o pár metrů, ale teď je urči-
tě bezpečnější. Během podzimu ho ještě 
pořádně nasvítíme, aby byli chodci dobře 
vidět i za tmy.

Zahájili jsme rekonstrukci adminis-
trativní budovy ve statku. Jak bylo avi-
zováno již o prázdninách, chceme tam 
přestěhovat služebnu obecní policie, aby 
se v přízemí úřadu uvolnily prostory pro 
nové kanceláře. Tam plánujeme přesu-
nout podatelnu a výběr poplatků, aby 
občané nemuseli se vším po schodech do 
prvního patra. 

Administrativní budova ve statku je 
v hodně špatném stavu. Vyžádá si rekon-
strukci elektrorozvodů, vytápění, rozvo-
dů vody. Nutné je nové sociální zařízení. 
Kromě toho je nezbytné statické zabez-
pečení celé budovy, která praská. Není 

toho zrovna málo, co je potřeba udělat. 
Byli bychom velmi rádi, kdyby se rekon-
strukce stihla do konce roku, ale v tomto 
případě to opravdu není jisté. Je to hodně 
zanedbaný dům, takže se můžeme dočkat 
ještě dalších nepříjemných překvapení. 

Teď na podzim ještě zahájíme další 
velkou investici, rozšíření a rekonstrukci 
čistírny odpadních vod. Na začátek lis-
topadu je naplánováno předání staveniš-
tě, stavbu bude provádět sdružení firem 
GEOSAN a ENVI-PUR, které vyhrálo 
výběrové řízení. Co se týká získání do-
tace na tuto stavbu, splnili jsme všechny 
podmínky a požadavky, dodali všechny 
požadované dokumenty a nyní již nic ne-
brání vydání rozhodnutí o přidělení do-
tace. Čekáme tedy na oficiální potvrzení. 
Rád bych vyzdvihl zásluhy Filipa Kohu-
tiče, který společně s poradenskou fir-
mou Mott MacDonald měsíce připravo-
val všechny podklady, že zvládl náročný 
a složitý proces dotáhnout až do konce. 

Na tomto místě se letos setkáme ještě 
jednou, v předvánočním čísle zpravoda-
je. Krásný barevný podzim přeje

Zdeněk Babka

Ú V O D N Í K

ZE ZaSEDÁNÍ ZaStuPItElStVa
Zasedání zastupitelstva 24. října 2016 
 – Přítomno: 15 zastupitelů

Zastupitelstvo obce:

 – schválilo návrhovou komisi PhDr. Rymešovou, Ph.D., a p. 
Káška
Pro: 15 hlasů

 – schválilo ověřovatele zápisu Bc. Kohoutovou a doc. Ing. 
Altmanna, Ph.D.
Pro: 15 hlasů

 – schválilo program zasedání dle návrhu
Pro: 15 hlasů

 – schválilo prodej pozemku č. parc. 393/424 o výměře 25 m2, 
odděleného geometrickým plánem č. 1932-15/2016 od po-
zemku č. parc. 393/26 panu Darian Paul Bird za cenu 540,– 
Kč/m2

Pro: 15 hlasů

 – schválilo prodej pozemku č. parc. 393/425 o výměře 22 m2, 
odděleného geometrickým plánem č. 1932-15/2016 od po-
zemku č. parc. 393/26 manželům Aleně a Pavlu Šímovým 
za cenu 540,– Kč/m2

Pro: 15 hlasů

 – vzalo na vědomí zájem Haškových o případný odkup nemovi-
tosti – bytové jednotky č. 4/5 v bytovém domě na adrese Hrdi-
nů 4, Horoměřice a pověřilo radu k zajištění odhadu dotyčné 
nemovitosti a dalším krokům směřujícím k jejímu prodeji
Pro: 14 hlasů Proti: 0 Zdržel se: 1 hlas (NH)

 – vzalo na vědomí zprávu o přípravě stavby „ČOV Horomě-
řice – intenzifikace“
Pro: 15 hlasů

 – schválilo obecně závaznou vyhlášku obce Horoměřice č. 4/2016 
o udržování čistoty a pořádku na území obce Horoměřice ve 
znění doporučeném státním dozorem ministerstva vnitra
Pro: 14 hlasů Proti: 0 Zdržel se: 1 hlas (NH)

 – potvrzuje svůj zájem na smírném vyřešení vzájemných vzta-
hů mezi obcí Horoměřice a manžely Čermákovými, vlastní-
ky nemovitosti čp. 87; potvrzuje svůj zájem o odkoupení ne-
movitosti čp. 87, případně o směnu předmětné nemovitosti 
za pozemky ve vlastnictví obce s možným doplatkem ceny 
směňovaných nemovitostí; vylučuje možnost vyřešení vzá-
jemných vztahů formou finanční kompenzace ze strany obce
Pro: 10 hlasů (8 ODS + 2 TOP 09) Proti: 0 Zdržel se: 5 hlasů (5 NH)

 – vzalo na vědomí zprávu ze zasedání rady obce za období od 
19. 9. do 24. 10. 2016
Pro: 15 hlasů

 – schválilo záměr darovat pozemek díl „b“ o výměře 5 m2  
oddělený od pozemku č. parc. 443/1 geometrickým plánem  
č. 1579-66/2012
Pro: 15 hlasů

 – vzalo na vědomí informace o dopravě
Pro: 15 hlasů

Vysvětlivky zkratek:
NH = sdružení nezávislých kandidátů Naše Horoměřice
ODS = Občanská demokratická strana
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do zastupitelstva Středočeského kraje,
konaných ve dnech 7. – 8. října 2016

za obec Horoměřice

Okrsky Voliči 
v seznamu

Vydané 
obálky

Volební 
účast v %

Odevzdané 
obálky

Platné 
hlasy

% platných 
hlasůcelkem v %

2 100,00 2 558 929 36,32 929 921 99,14

Kandidátní listina Platné hlasy Kandidátní listina Platné hlasy

číslo název celkem v % číslo název celkem v %

 1 Volte Pr. Blok  
www.cibulka.net 0 0,00 41 Národní demokracie 1 0,10

 2 Občanská demokratická strana 230 24,97 43 Úsvit s Blokem proti islamizaci 6 0,65

11 OBČANÉ 2011 0 0,00 52 Svobodní a Soukromníci 17 1,84

12 Česká strana  
sociálně demokratická 84 9,12 67 NE ILEG. IMIGRACI 

– PEN. PRO LIDI 4 0,43

26 Koruna Česká  
(monarch. strana) 1 0,10 70 SPR – RSČ 

M. Sládka, Patrioti, HOZK 3 0,32

28 Romská demokratická strana 0 0,00 72 Koalice KDU-ČSL,  
SZ, SNK ED 30 3,25

30 ANO 2011 151 16,39 75 DSSS  
– Imigranty, islám nechceme! 4 0,43

32 TOP 09 132 14,33 78 Koalice SPD a SPO 27 2,93

34 STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ 125 13,57 81 SPR – REP. STR.
ČECH, MORAVY, SLEZSKA 0 0,00

37 KSČM 66 7,16 82  Česká pirátská strana 40 4,34

VÝSlEDKY VOlEB



4

Od poloviny října se mohou chodci v Horoměřicích cítit 
zase o maličko lépe. V ulici Hrdinů u křižovatky s Vel-
varskou obec vybudovala bezpečnější přechod s ostrův-
kem. To je samozřejmě pozitivní zpráva, už proto, že 
tento přechod využívá hodně dětí při cestách do blízké 
školy.

Samotnou realizaci ale provázely potíže. Jednak mís-
to slíbených čtyř dnů kvůli nepřízni počasí trvala týden, 
což na takto frekventované ulici znamená velké kom-
plikace. Dopravu řídily semafory a tvořily se kolony 
aut. Pak jsme ještě týden čekali na doznačení přechodu. 
A aby potíží nebylo málo, sotva bylo hotovo, propadl 
se v místě přechodu kanál a kvůli havarijní opravě bylo 
nutné dopravu opět omezit. Teď už snad máme všech-
ny potíže za sebou a přechod bude fungovat ke spo-
kojenosti všech. Za komplikace při stavbě se řidičům 
i chodcům omlouváme.

Bc. Jana Kohoutová

BEZPEčNĚjšÍ PŘECHOD

2. prosince 2016 od 17.00 hodin
v areálu základní školy

Co Vás čeká:

3 vystoupení pěveckých sborů Škatulata a Pontes

3 vánoční jarmark mateřské a základní školy

3 ochutnávka vánočního cukroví a svařáku

3 tradiční ohňostroj

Rozsvícení 
 vánočního 
 stRomu
 v horoměřicích

P O Z V Á N K a
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Zastupitelstvo obce Horoměřice schválilo na svém zasedá-
ní dne 24. 10. 2016 podle § 10 písm. a) a c), § 35 a § 84 
odst. 2 písm. h) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění 
pozdějších předpisů, a podle § 47 zákona č. 200/1990 Sb., 
o přestupcích, ve znění pozdějších předpisů, tuto obecně 
závaznou vyhlášku:

Článek 1
Úvodní ustanovení

(1) Zajišťování a udržování pořádku a čistoty na veřejných 
prostranstvích je povinností nejen orgánů obce, kterým tuto 
povinnost ukládá zákon, ale i všech právnických a fyzic-
kých osob sídlících, bydlících či z jiného důvodu se zdržu-
jících na území obce Horoměřice.

(2) Cílem vyhlášky je zajištění veřejného pořádku, udržení 
kulturního prostředí a estetického vzhledu obce.

Článek 2
Veřejné prostranství

Veřejným prostranstvím jsou všechna náměstí, ulice, tržiš-
tě, chodníky, veřejná zeleň, parky a další prostory přístup-
né každému bez omezení, tedy sloužící obecnému užívání, 
a to bez ohledu na vlastnictví k tomuto prostoru.1

 Článek 3
Udržování čistoty, pořádku a vzhledu  

veřejného prostranství

(1) V zájmu udržení a zlepšování estetického vzhledu obce 
je v obci je zakázáno znečišťovat veřejná prostranství.

(2) Na veřejném prostranství je v této souvislosti zakázáno 
zejména:

a) cokoliv odhazovat mimo odpadkové koše a nádoby 
k tomu určené (zejména smetí, papíry, obaly, žvý-
kačky, zbytky potravin ap., včetně nedopalků ciga-
ret, zápalek, doutníků, cigár aj.);

b) vytvářet nepovolené skládky odpadů;
c) znečišťovat veřejná prostranství odpadními vodami 

nebo jinými znečišťujícími kapalinami (zejména 
ropnými produkty, čisticími prostředky, provozními 
kapalinami apod.) při mytí motorových vozidel, do-
pravních prostředků a ostatní techniky; 

d) poškozovat a znečišťovat zařízení obecního mobili-
áře umístěného na veřejném prostranství, dopravní 
značení, značení ulic, sloupy veřejného osvětlení, 
zastávky MHD, nádoby na odpad, nádoby na posy-
pový materiál, lavičky, odpadkové koše, herní prv-
ky na dětských hřištích; 

e) znečišťovat a poškozovat omítky domů, ploty, 
chodníky, zastávky MHD, lavičky a další veřejně 
prospěšná zařízení obce malováním tzv. graffiti, ná-
pisů a jiných zobrazení bez souhlasu majitele;

f) vylepovat plakáty, letáky, transparenty a oznámení 
na jiných místech než na vyhrazených plakátova-
cích plochách (deskách);

1) § 34 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích

g) vybírat z popelnic a nádob na separovaný sběr odpa-
dy (zejména papír) a rozhazovat je po okolí;

h) vymetat na veřejné prostranství, např. na chodníky, 
vozovku, ke kanalizačním vpustím nebo na veřej-
nou zeleň smetí, bláto a listí ze soukromých pozem-
ků;

(3) Dále je zakázáno narušovat vzhled veřejné zeleně, ze-
jména:

a) vjížděním motorovými i nemotorovými vozidly 
včetně jízdy na koních na plochy zeleně, a to i na 
plochy připravované pro zeleň, parkováním na ze-
lených plochách, včetně ploch u rybníků a nádrží, 
vyšlapáváním chodníčků na travnatých plochách za 
účelem zkrácení cesty;

b) vstupováním na plochy květinových záhonů, jakož 
i na místa, kam je vstup zakázán orientačním nebo 
informačním značením obecního úřadu;

c) trháním květin, lámáním větví nebo jiným poško-
zováním stromů, keřů a jiných částí zeleně včetně 
součástí zahradní architektury;

d) zakládáním ohňů za účelem vypalování trávy, pále-
ní keřů, křovin a dřevin.

Článek 4
Zajištění veřejného pořádku

Za účelem zajištění veřejného pořádku v obci je na veřej-
ných prostranstvích v obci zakázáno:

a) provozovat jakékoliv podvodné hry (např. skořápky 
apod.)

b) zakládat ohně a používat jakékoliv pyrotechnické 
výrobky na veřejných prostranstvích s výjimkou 
dne 31. prosince, kdy je použití zábavné pyrotechni-
ky povoleno při dodržení bezpečnostních opatření; 

Článek 5
Sankce

Porušování této vyhlášky bude posuzováno podle platných 
právních předpisů.2

Článek 6
Závěrečná ustanovení

(1) Dohled nad dodržováním této vyhlášky vykonávají:
a) pověření pracovníci Obecního úřadu Horoměřice;
b) členové zastupitelstva Obce Horoměřice;
c) členové komise životního prostředí Obce Horomě-

řice;
d) členové kontrolního výboru zastupitelstva Obce 

Horoměřice;
e) Obecní policie Horoměřice;
f) Policie ČR.

(2) Ke dni účinnosti této vyhlášky se zrušuje obecně závaz-
ná vyhláška Obce Horoměřice č. 1/2016. 

(3) Tato obecně závazná vyhláška nabývá účinnosti dne  
11. 11. 2016.

2)  např. § 47 zákona č. 200/1990 Sb., o přestupcích, § 42a a § 42b zákona č. 13/1997 Sb., 
o pozemních komunikacích, § 23 a § 25 zákona č. 201/2012 Sb., o ochraně ovzduší

OBECNĚ ZÁVAZNÁ VYHLÁŠKA OBCE HOROMĚŘICE 
č. 4/2016 – o udržování čistoty a pořádku na území Obce Horoměřice
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K odpovědi pana Čermáka

V minulém čísle zpravodaje jsme uveřejnili odpověď Ri-
charda Čermáka na můj článek o stavbě školy. Pohled 
pana Čermáka na celou záležitost je samozřejmě jiný, 
než jak situaci vnímáme na radnici. To je pochopitelné. 
Bohužel některé jeho výroky nejsou dle mého názoru tak 
docela přesné, takže musím informace ještě doplnit.

Tak úplně nejdůležitější je fakt, že nejde o jednu stav-
bu, jak to vidí pan Čermák, ale o stavby dvě. Ta stavba, 
kterou nyní nemůžeme dokončit, je vlastně starší. Pro-
jekt vznikl už v letech 2001 – 2002, stavební povolení 
získal v roce 2004 (se souhlasem pana Čermáka). V roce 
2006 obec začala podle tohoto projektu stavět, když 
vybudovala nástavbu nad tělocvičnou. Už tehdy došlo 
v průběhu stavby ke změně, v místě plánované velkorysé 
ředitelny s balkónem vznikla počítačová učebna a kabi-
net. Byla tehdy zkrátka potřeba víc, protože počítačovka 

byla původně plánována v jiné část projektu, v té, co se 
staví dnes. Na tu ale tehdy nebyly peníze, obec žádala 
o dotaci marně.

Pokračování školních staveb jsme se dočkali až mno-
hem později, v roce 2013. To už se ale jednalo o zcela 
jinou stavbu, která s původním projektem neměla nic 
společného. Rok předtím obec totiž koupila od rodiny 
Housových a Podhorských dům čp. 124 v sousedství 
školy (a v sousedství pana Čermáka). Tento dům v roce 
2013 za více než 20 miliónů zrekonstruovala a propo-
jila se školou. A už tehdy se také s panem Čermákem 
opakovaně jednalo, výsledkem byla zeď mezi oběma 
nemovitostmi, kterou jsme vybudovali na přání pana 
Čermáka. 

Stavba v objektu čp. 124 měla samostatné stavební 
povolení a byla také samostatně zkolaudována. Se sou-
časným projektem nemá společného nic, tedy kromě 
souseda. Potíž je, že si pan Čermák tyto dvě akce spojil 

jaK jE tO SE StaVBOu šKOlY II

Mnozí z Vás v poslední době jistě pociťují, že se zhoršila 
kvalita příměstské autobusové dopravy z a do Horomě-
řic zejména v ranní a odpolední špičce. Faktorů, proč se 
tak děje, je mnoho, nejvíce je na vině zavedení parko-
vacích zón na Praze 6, kdy nepochopitelně magistrát hl. 
města Prahy nekomunikoval se Středočeským krajem 
a zavedením zón v podstatě jen posunul problémy o pár 
kilometrů dál. Každému přeci muselo dojít, že když 
znemožní parkování v okrajových částech Prahy s bez-
problémovým napojením na MHD, tak bude logicky 
mnohem větší poptávka na kapacitu hromadné dopravy 
z příměstských oblastí. Určitě nám také nepomohlo roz-
dělení linek na dvě konečné zastávky v Praze, protože se 
stává, že linka 355 je mnohem méně vytížená než linky 
jedoucí z Bořislavky. Dalším problémem jsou dopravní 
uzavírky a omezení, které mají za následek, že v pod-
statě jediná použitelná cesta pro dopravu z Horoměřic 
a sousedních obcí vede přes Bořislavku, což způsobuje 
neustálá nemalá zpoždění autobusů a vozidel jedoucích 
do Prahy. Mám teď na mysli uzavřenou Korunovační uli-
ci v Praze, omezení na příjezdu do Prahy na D7 u letiště, 
zhoršenou možnost průjezdu Vítězným náměstím v Pra-
ze v souvislosti s otevřením tunelového komplexu Blan-
ka a samozřejmě nedořešené dopravní řešení v podobě 
dostavby silničního okruhu kolem Prahy a tzv. přeložky 
silnice II/240, která by propojovala D7 a D8. Mimo-
chodem podmiňující stavbou pro kolaudaci tunelového 
komplexu Blanka je právě dostavba silničního okruhu 
kolem Prahy, takže již v době povolování Blanky bylo 
jasné, že se v některých lokalitách doprava spíše zhorší. 
Blanka tak kvůli nevybudovanému pražskému okruhu 
funguje bez kolaudace pouze ve zkušebním provozu.

Teď už k autobusové dopravě. Již před prázdninami 
jsme vznášeli na ROPID (organizátora hromadné dopra-
vy pro Prahu a okolí) požadavek na posílení autobusů 
v ranní i odpolední špičce. Byla nám tedy vložena linka 

356 v 7:10, která začíná v zastávce V Lipkách, aby se 
nestalo, že přijede plný autobus. Rovněž byly upraveny 
jízdní řády v odpolední špičce, aby byly intervaly mezi 
linkami 316 a 356 pravidelné 7 resp. 8 minut. Po zave-
dení parkovacích zón je však toto opatření nedostatečné, 
vznesli jsme proto na ROPID další požadavek na posíle-
ní a bylo nám přislíbeno postupné zapracování následu-
jících opatření do jízdních řádů. Celý proces však musí 
nejprve projít schválením Středočeským krajem, Prahou, 
dopravci a všemi obcemi na trasách linek. 

 – ranní posílení linky 316 v celé trase „Holubice – Pra-
ha, Bořislavka“, 

 – ranní posílení linky 356 vloženými spoji v trase „Ho-
roměřice, V Lipkách – Praha, Bořislavka“ za pomoci 
zpětných manipulačních přejezdů

 – odpolední posílení na obou linkách tak, aby se zkrátil 
souhrnný interval mezi jednotlivými spoji ze součas-
ných 7 – 8 minut na 6 minut

 – ranní posílení linky 355 v trase „Horoměřice, V Lip-
kách – Praha, Dejvická“ s odjezdem z výchozí zastáv-
ky pravděpodobně v 07:34 h. + spoj vyjíždějící z téže 
zastávky v 07:41 h. bude veden z Únětic

 – zavedení minibusové linky v trase „Libčice n. Vlt.,  
Žel.st – Tursko – Holubice (– Otvovice), která by uleh-
čila lince 316, jelikož spojení např. z Holubic do cen-
tra by bylo rychlejší využitím tohoto autobusu a vlaku

Po zapracování těchto změn se samozřejmě budeme 
dopravě dále věnovat, abychom zajistili našim občanům 
důstojné dojíždění do škol, zaměstnání a za jinými akti-
vitami v Praze. Jsme připraveni navýšit příslušnou část 
rozpočtu obce, aby byla dopravní obslužnost na vyšší 
úrovni. 

Filip Kohutič 

DOPRaVa V HOROMĚŘICÍCH
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v jednu a myslel si, že už je postaveno a nic dalšího se dít 
nebude. Alespoň tak nám to později sám řekl. 

Proto byl tak překvapen, když se loni na podzim zača-
lo stavět. Na obci samozřejmě nikoho nenapadlo, že by 
s ním měl o dávno schváleném projektu znovu jednat. 
Vždyť o něm věděl více než 10 let. Nemohli jsme tušit, 
že si ty dvě stavby spletl. 

Aby to bylo zcela jasné, o objektu čp. 124 se v původ-
ním projektu jednat ani nemohlo, v roce 2004 ještě patřil 
Housovým a Podhorským a obě rodiny v něm bydlely. 
Že z domu bude školní budova, se rozhodlo až v roce 
2012, kdy dům obci prodali. V té době to byla ruina, kte-
ré se zbavili dobrovolně a rádi.

Ale tady bych měla ještě upřesnit, jak to tehdy při stav-
bě čp. 124 v roce 2013 bylo. Pan Čermák si přál novou 
zeď, která by oddělila jeho pozemek od dvora nového 
školního objektu čp. 124, aby ho provoz školy nerušil. 
Obec mu vyhověla, zeď nechala na svoje náklady vybu-
dovat. Brali jsme to jako ústupek pro dobré sousedské 
vztahy. Pan Čermák byl spokojen. Ale jen pár týdnů, pak 
si zřejmě rozmyslel, že by se od obce dalo získat víc. Při-
šel za starostou, že by mu obec u něj za zdí mohla ještě 
přistavět kousek k jeho domu, že tam má takový špatně 
využitelný zub a že by to (za obecní peníze) rád zarov-
nal. Starosta tenhle požadavek odmítl. Z té doby ale zřej-
mě pramení pocit pana Čermáka, že mu obec ubližuje 
a nevychází vstříc. 

Jestliže tedy dnes pan Čermák píše, že s obcí začal jed-
nat vloni na podzim, nemá tak docela pravdu. Navíc, bo-
hužel, s námi vlastně vůbec nezačal jednat pan Čermák. 
Poslal rovnou svého právníka. 

A pan právník se dost možná tak úplně neseznámil se 
situací, protože stejně jako pan Čermák zjistil, že, jak 

píše ve své odpovědi „porovnáním rozhodnutí z let 2002 
a 2004 s těmi z roku 2012 a 2013 si vzájemně odporují, 
neboť na tomtéž místě jsou umístěny – povoleny – dvě 
stavby“. Výše jsme si vysvětlili, že jde o dvě různé stav-
by na dvou různých místech, jak ukazuje i přiložený 
náčrtek. Stavba z roku 2013 je na místě domu čp. 124 
a současná stavba povolená v roce 2004 stojí na místě 
bývalé školní jídelny. 

Myslím, že teď už jsem snad dostatečně vysvětlila ten 
nejzásadnější problém, který zmiňuje pan Čermák. Pros-
tě si spojil dvě různé stavby. Jenže tento jeho omyl obec 
dost dobře nemohla tušit, proto jsme zpočátku ani moc 
nechápali, oč panu právníkovi vlastně jde. 

Jak se píše v odpovědi: „na zjištěné nesrovnalosti upo-
zornili stavební úřad“. Logicky ani stavební úřad nejspíš 
neviděl problém, protože věděl, že stavba není jedna, ale 
dvě a každá jinde. 

Čili nikdy se nejednalo ze strany obce o žádnou „čer-
nou“ stavbu. Stavba školy byla řádně povolena. Jak jsem 
psala již dříve, celý problém je jen v tom, že v průběhu 
času nastaly v projektu změny, což není nic výjimečné-
ho. Stavební zákon na tyto případy samozřejmě pamatu-
je a má několik nástrojů, jak je projednat a povolit. Obec 
tedy v souladu se zákonem stavební úřad požádala o do-
datečné povolení změn stavby a právě toto řízení sousedé 
zablokovali, což stavbu zastavilo.

Tolik jen na vysvětlení situace. Jednání se sousedy 
dále probíhají a zatím stále není nic rozhodnuto. Na stole 
je několik variant řešení a obec teď čeká, jak se souse-
dé rozhodnou. Budeme jen rádi, když se nakonec najde 
řešení přijatelné pro obě strany. O dalším vývoji situace 
budeme informovat.

Bc. Jana Kohoutová
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V minulém čísle Horoměřického zpravodaje jsme si 
mohli přečíst předvolebně laděné povídání Ing. Zdeňka 
Chába pod titulkem „Proč chceme doplnit Strategický 
plán Horoměřic“.

Tato v principu chvályhodná snaha pomáhat strategic-
ky optimálnímu rozvoji obce si ale zaslouží vysvětlení 
a doplnění. Z textu článku by totiž čtenář mohl nabýt 
dojmu, že obec má v lepším případě zcela nedostatečný 
strategický plán, nebo nemá žádný.

Pravdou je naprostý opak. Obec má kvalifikovaně vy-
tvořený, projednaný a schválený strategický plán z roku 
2013 s výhledem na 10 let.

V současné době už ale pobíhá jeho aktualizace, proto-
že se podstatně změnily vstupní údaje. Jedná se o statis-
tické podklady, ale zejména o pokročilý stav plnění úko-
lů. Zhotoveny jsou dva pavilony mateřské školy, jedna 
přístavba základní školy a před dokončením je dostavba 
na devítiletku. Realizován je i kuchyňský pavilon.

Celkem je z 54 navržených projektů dokončeno dva-
náct, pět je zhotoveno nejméně z poloviny a čtrnáct 
dalších je vyprojektováno. O dotaci opakovaně žádáme 
pro další pavilon mateřské školy označený „A“ a pro 
rekonstrukci ČOV s novou technologií a navýšením ka-
pacity.

Aktualizací by měly být doplněny další důležité pro-
jekty, ale také upřesněny předpokládané lhůty plnění 
a předpokládané pořizovací náklady projektů zatím ne-
realizovaných.

Význam strategického plánu spočítá zejména v tom, 
že při jakékoliv žádosti o dotaci jsou už za jeho pouhou 
existenci kladné body. Další body jsou uděleny, pokud 
je projekt, na který je žádáno o dotaci, ve strategickém 
plánu zařazen.

V tomto smyslu je strategický plán hodně důležitý, 
protože udělené body mohou být pro poskytnutí dotace 
rozhodující.

Proto je jeho tvorbě věnována mimořádná pozornost. 
Se sbíráním podkladů prostřednictvím anket ale nemáme 
ty nejlepší zkušenosti a po několika dřívějších pokusech 
jsme od nich upustili.

Jednak je množství veřejných potřeb v obci všeobecně 
známé, naplánované a připravené, a jen pozorně sleduje-
me vývoj možností k jejich uspokojení.

Zejména jsou ale trvalým zdrojem nových námětů čle-
nové zastupitelstva, výboru a komisí. V neposlední řadě 
pak otevřené dveře ke starostovi a k místostarostům.

Dveře skutečně fyzicky otevřené, což v obci praktiku-
jeme dlouhodobě. Sice to občas ruší při práci, ale vstříc-
nost a otevřenost vůči veřejnosti je z pohledu získávání 
podnětů a návrhů prospěšnější.

Z hlediska rozhodovací závaznosti ale není strategický 
plán tím nejsilnějším nástrojem. Zastupitelstvo obce ho 
může podle potřeby měnit a jde jen o racionální stanove-
ní priorit a výstižný popis všech projektů.

Současně probíhající aktualizace je vhodně načasova-
ná doprostřed volebního období zastupitelstva, protože 
už i poprvé zvolení zastupitelé dokáží potřeby obce ob-
jektivně posoudit.

Mnohem důležitějším dokumentem je z pohledu roz-
voje obce územní plán. Jeho závaznost je v rámci pravi-

del absolutní a jeho případné změny jsou finančně i ča-
sově velmi náročné.

Vždy musí vycházet ze stávající reality a respektovat 
několik strategií a územně plánovacích dokumentací vyš-
ších orgánů. Projednávání a schvalování probíhá v něko-
lika po sobě následujících stupních a pokaždé se kromě 
veřejnosti povinně vyjadřuje 36 institucí státní správy, 
okolních obcí a dalších zainteresovaných subjektů.

Pokud se týká rozhodování o využití bývalého statku 
AGRIVEP, nejedná se jen o zámek, ale o velký komplex 
objektů. Zatím obci nepatří pozemky. Pod budovami 
a vnitřní nádvoří spadá do majetku Státního pozemkové-
ho úřadu, přední dvůr, bývalý park a vodní nádrž získal 
strahovský klášter a pronajal je obci za korunu.

Chceme areál využít k vytvoření živého centra obce, 
které nám citelně chybí.

Od zastupitelů a aktivních občanů máme shromážděné 
náměty a potřeby obce, jejichž umístění do areálu bude 
za pomoci odborníků pečlivě zvažováno.

Jedná se o následující návrhy:
• Bezbariérové multifunkční kulturní a společenské 

centrum. Plesy, divadlo, kino, zázemí pro účinkující, 
hygienické zařízení, zkušebna, sklad, zázemí a provoz 
gastro-občerstvení.

• Tělocvična – sportovní hala, šatny, hygienické zázemí, 
posilovna, fitko.

• Obecní policie – služebna + zázemí, garáž.
• Mateřské centrum + venkovní hřiště.
• Stávající kaple sv. Anny – zlepšit přístup, zvážit rozšíření.
• Obřadní síň – svatby, vítání narozených dětí, setkávání 

seniorů, napojení na gastro-občerstvení.
• Galerie, stálá expozice, výstavy.
• Přednáškové a zasedací místnosti – kluby.
• Technické služby, dílna, garáže, šatny, hygienické zá-

zemí, denní místnost – jídelna, porady, kuchyňka, kan-
celář vedoucího + účetní.

• Prostory kuchyně včetně příslušenství, v současné 
době jídelna ZŠ. Zvážit zachování funkce a možnosti 
pronájmu např. na restauraci.

• Archiv obecního úřadu.

StRatEgICKÝ PlÁN
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ULICE J. Š. BAARA

Mnohého čtenáře jistě napad-
ne, proč právě Jindřich Šimon 
Baar byl mezi mnoha českými 
spisovateli vybrán a má v Ho-
roměřicích svou ulici.

Za svoji literární tvorbu si 
ji nepochybně zaslouží, ale to 
i mnoho dalších, na které se za-
tím nedostalo.

Ten skutečný důvod je, že 
v době svých kněžských za-
čátků, kdy byl často překládán, 
byl v létech 1897 až 1899 kap-
lanem v Úněticích. V té době také sloužil bohoslužby 
v horoměřické kapli sv. Anny a ve škole vyučoval nábo-
ženství.

O Horoměřicích se ale ve svých vzpomínkách nijak 
zvlášť nezmiňuje, stejně jako o Úněticích a dalších kap-
lanských štacích v Přimdě u Tachova, Spáleném Poříčí 
na Plzeňsku a Stochově u Kladna. Větší část (deset roků) 
jeho kněžského působení spadá do Klobuk u Slaného, 
kde už byl ve funkci faráře, ale faru si musel, do znač-
né míry i vlastníma rukama, postavit. 
I když se po celý život cítil doma jen 
v Klenčí, svém rodišti, kam se podle 
možností každoročně vracel na krát-
kou dovolenou, našel šťastnou náhradu 
milovaného Chodska ve svém posled-
ním a nejdelším působišti (14 roků) 
v Ořechu u Prahy.

Významně k tomu přispívala jeho 
milovaná maminka, která mu vedla 
domácnost a jeden pokoj v jejich bytě 
byl její zásluhou celý chodský.

Blízkost Prahy přiblížila Baara k ak-
tuálnímu kulturnímu životu a jeho praž-
ští přátelé, spisovatelé a další uměl-
ci, měli k němu do Ořecha jen skok. 
Z nejznámějších návštěvníků můžeme 
zmínit spisovatele Raise, Sekaninu, 
profesora MUDr. Thomayera – také pí-
šícího, apoštola společenského chování 
Gutha-Jarkovského, sochaře Myslbeka 
a Amorta, herce Rudolfa Deyla a cesto-
vatele Svojsíka.

NÁZVY HOROMĚŘICKÝCH ulIC

• Rezerva pro zdravotnické zařízení. Ordinace + co 
k tomu patří. Uvažovat o specialistech.

• Rezerva pro lékárnu.
• Pošta.
• Další prostory – nabídka obchodů, nabídka služeb, na-

bídka skladů – výjimečně, bydlení – omezeně (spíš jen 
v souvislosti s fungováním areálu).

• Parkování – krátkodobé veřejné, vyhrazené, rezidenč-
ní.

Jak se může čtenář přesvědčit, je toho hodně a ani se 
tam všechno neumístí. Na variantách řešení ve formě 
studií a modelů začínáme spolupracovat se studenty sta-
vebních oborů a architektury. O nejlepších návrzích by 
pak měla spolurozhodovat veřejnost.

Zatím je areál částečně využíván obcí a částečně 
pronajímán, aby na jeho provoz obec nedoplácela. 
Jeho postupná proměna je velký a krásný úkol pro ce-
lou obec.

Zdeněk Babka

Jindřich Šimon Baar

Ulice J. Š. Baara

Na návrat do Klenčí, odkud jako chlapec odešel na 
gymnázium do Domažlic a po maturitě na bohosloví do 
Prahy, se těšil a připravoval celý život. Ještě za života 
matky koupil a upravil v Klenčí dům, ve kterém prožil 
od roku 1919 posledních šest let života. Dnes je v něm 
jeho a chodské muzeum.

V Klenčí napsal připravovanou Chodskou trilogii, ve 
které oslavil paní komisarku Boženu Němcovou, v po-
stavě venkovského děvčete svoji maminku a řadu dalších 
prostých lidí i celý milovaný kraj.

Kromě kněžského působení a psaní knih proslul jako 
vynikající řečník. Dokonale ovládal bohatou spisovnou 
češtinu, stejně jako chodské nářečí (bulačinu).

Svá veřejná vystoupení zpravidla pronášel jen podle 
stručné osnovy, ale když si například k padesátiletému 
trvání domažlického gymnázia slavnostní promluvu na-
psal, spláchl mu ji spustivší se déšť, a tak opět mluvil tři 
čtvrti hodiny spatra.

Jedna Baarova řeč doslova vstoupila do historie naší 
české samostatnosti, když na konci 1. světové války 
v Klenčí, kde byl právě na návštěvě, na veřejné oslavě 
15. října 1918 pochoval Rakousko o čtrnáct dní dříve, 
než k tomu oficiálně došlo. Na jeho zatčení už ale naštěs-
tí nebylo dost času.
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Stále teplo, srážky téměř průměrné
Loňské extrémní počasí s vysokými teplotami a letním su-
chem zvýšilo obavy veřejnosti z vývoje klimatu v nej-
bližší době. Stále častěji jsou slyšet názory, že definitivně 
nastává teplejší a sušší podnebí. Tento příspěvek proto po-
skytne vyhodnocení počasí v období posledního roku. Dále 
bude varovat před podceňováním blížící se zimy a upozorní 
na důležitost boje proti suchu. Čerpá z amatérského sledo-
vání počasí v naší obci od roku 1968 a z měření množství 
srážek od jara 1995.

1. Počasí uplynulého roku
Aby informace byla aktuální, je vyhodnoceno počasí za 
dobu od 16. 10. 2015 do 15. 10. 2016. 

Teplota vzduchu: průměr činil 10,69 °C, což 
je 1,20 °C nad průměrem 1968 – 2015. Veli-
ce se blíží k nejteplejšímu roku 2000 s Tø = 
10,92 °C. Trochu nás může uklidnit, že období 
březen až září bylo již méně teplé: 0,75 °C nad 
průměrem. Teplotně podprůměrné měsíce cca o 0,5 °C byly 
pouze části obou říjnů a duben. Dva měsíce byly průměrné 
a osm nadprůměrných. Nejvíce: prosinec (+4,76 °C), září 
(+3,24 °C), únor (+2,86 °C) a listopad (+2,75 °C). Prosinec 
a listopad jsou nejteplejšími od r. 1968 a září je těsně druhé. 
Je poněkud překvapivé, že jsme byli ušetřeni extrémních 

veder. Dní s maximem 30 °C a více bylo letos 10, což je 
průměr. Teplotní rekord 33,5 °C je též v mezích normálu. 
Extrémně teplá ale byla první půlka září s Tø = 20,87 °C, 
což je 5 °C nad průměrem a dokonce o 1,55 °C průměrem 
prázdnin! Pozoruhodný je následný teplotní sešup – období 
přesně o měsíc později bylo o plných 12,1 °C chladnější! 
Takže cca 2 týdny po koupání venku jsme se přestěhovali 
k topení!
Mrazy nás příliš nepotrápily. Více než –10 °C bylo pouze 
ve 3 dnech. Rekordní minimum –15 °C je z večera dne 22. 
1. Ještě je třeba se zmínit o jarních mrazících okolo –2 °C 
ve 3 dnech koncem dubna, protože způsobily škody zejm. 
zahrádkářům a sadařům.

Srážky: celkem spadlo 607,5 mm, což je 
96,2 % normálu. Do dlouhodobého prů-
měru chybělo 23,8 mm. Výhodou bylo, 
že většina dešťů neměla přívalový cha-
rakter, a proto se dost vody mohlo vsák-
nout. Nejvíce jí uteklo při silnějších bouřích ve dnech 31. 
5. a 29. 8. Při prvně zmíněné bouři se dokonce vyskytly 
v menší míře i kroupy. Nejvíce srážek přinesl červen 83 mm 
a květen 72,2 mm. Výjimečná je i první půlka října, kdy 
bylo 13 dní se srážkami s úhrnem 56,3 mm! Naopak nej-
sušší byl prosinec 19,2 mm a duben 28 mm. Nejvíce sráž-
kově nadprůměrný měsíc byl únor 190,4 % a listopad 120,8 
%, poslední místo patří prosinci 53,9 % a červenci 61,8 %. 
Denní rekord 29,5 mm je z 29. srpna. Období sucha v roz-

POčaSÍ

Odpočinek na penzi, vyplněný horlivým sepisováním, 
si slavný Chod užil jen pouhých šest roků. Odešel náhle 
ve věku pouhých 56 let stižen záchvatem mrtvice.

Pohřeb se stal spontánním projevem lásky celého 
Chodska i všech jeho přátel. Jeden z řečníků ho oslovil: 
„Vstaň, Baare, a podívej se, jak tě mělo Chodsko rádo, 
byls jejich králem!“ A další, bývalý spolužák, vyznal: 
„Vždy jsi byl mezi námi první po zásluze, všichni jsme ti 
to přáli, ale měl jsi odejít jako poslední.“

Když se chodský král takto navždy rozloučil, splati-
li mu jeho krajané dluh za vše, co pro Chodsko učinil. 
Na přírodní rozhledně Výhledech mu v roce 1933 vzty-
čili pomník zhotovený Ladislavem Šalounem, autorem 
pomníku Jana Husa na Staroměstském náměstí. Poza-
dí postavy v nadživotní velikosti tvoří hranolová stěna 
z mohutných kvádrů, dovezených z míst spojených s Ba-
arovou památkou.

Po mnichovském diktátu a záboru našeho pohraničí 
byla socha prozíravě ukryta a mohylu v r. 1940 Němci 
rozmetali.

Hned po skončení války byly ale zahájeny práce na 
obnovení pomníku, a tak už ho několik generací může 
spolu s nádhernou vyhlídkou zaslouženě obdivovat.

I když dnes jedna z horoměřických ulic nese jméno 
Jindřicha Šimona Baara, v době jeho aktivního působení 
v Úněticích mu jako mladému kaplanovi ani u nás mno-
ho „pšenice nevykvetlo“. Dokládá to zmínka v obecní 
kronice, kterou na závěr doslova přetiskujeme.

Václav Kášek
Foto: Bc. Jana Kohoutová a Wikipedie

V roce 1899, dne 9. ledna, kněz, učitel a později spi-
sovatel Jindřich Šimon Baar, posílá Obecnímu zastupi-
telstvu naší obce prosebný dopis.

„Vážený pane starosto, v uplynulém roce 1898 slou-
žil jsem na úmysl občanů horoměřických v tamní kapli 
tyto mše svaté: dne 17. května o křížových dnech, 15. 
července – konec školního roku, 26. července sv. Anny, 
1. září – počátek školního roku, 20. září, 14. listopadu – 
pěkná hodinka, 19. listopadu, 2. prosince, celkem tedy 
osm mší svatých.

Račte být tak laskav a předneste slavnému obecní-
mu zastupitelstvu, aby mi povolila za jednu mši svatou 
remuneraci 2 zlaté, ježto výše uvedené dni jsou vesměs 
feriální (prázdninové) a tudíž vyučovati nemohu.

Ovšem několik zlatých mě nevytrhne, a kdyby snad 
někdo měl se nad tím horšiti, či dokonce kdyby tím újmu 
utrpěti měla sama dobrá věc, to jen ať zůstane s Pánem 
Bohem při starém zvyku.

V dokonalé úctě – kaplan Baar. Únětice 9. 1. 99“

Obecní zastupitelstvo na tento dopis odpovědělo 
krátce a jasně: „Při schůzi dne 21. února 1899 usne-
seno: Není dobře starých zvyků rušit. Nepošleme nic.“

Jindřich Šimon Baar byl v ten čas v sousední obci 
Únětice a k nám do Horoměřic chodil do školy vyučovat. 
V místní kapli Velkostatku sloužil o pohřbu mši svatou.

Ten, kdo četl některý z jeho románů, jistě bude sou-
hlasit s tím, že to byl člověk duševně nadaný, upřímný 
a šlechetný.
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sahu roku 2015 se nekonala. Nejvíce se muselo zalévat od 
6. do 15. září, kdy nekáplo, a v období od 11. do 20. srpna, 
kdy spadly pouze 2,3 mm. Bouřky byly zaznamenány pou-
ze v 9 dnech – nejvíce 4 v červnu. Sněhu v zimě napadlo 
po převedení na vodu 52 mm, převážně byl mokrý a těžký.
Další klimatické jevy (na základě subjektivního posuzování 
pozorovatele):
 – slunečných dní 138 a zamračených 77
 – počet dní s patrnou mlhou: 9 – což je podprůměrné
 – 22 větrných dní – silný vítr zaznamenán pouze 18. 11.
 – výskyt větru též v mezích průměru.

2. Zimu se nevyplácí podceňovat
Klima posledních let, zejména tři velice 
mírné zimy za sebou, svádí k názoru, že 
i ta nastávající bude mírná. Na druhé stra-
ně některé prognózy o vývoji počasí před-
pokládají, že i přes celkové oteplování 
planety mohou být u nás paradoxně tužší 
zimy, dokonce se objevuje i výraz „doba ledová“!
 Tabulka (viz níže) se šesti „zimními“ údaji za posledních 
5 let (tzn. se 3 výše zmíněnými mírnými zimami) poskytne 
informace o počasí v zimě. Z tabulky je zřejmé, že přípravu 
na zimu nelze ošidit!
 Na závěr této kapitoly jedna „drsná zimní lahůdka“ z his-
torie: pád teploty o více než 30 °C na přelomu let 1978 
a 1979:
dne 31. 12. 1978 – teploty: odpoledne +12 °C – o půlnoci 
–14 °C – večer sněžení
dne 1. 1. 1979 – teploty: ráno –18,5 °C – odpoledne –15 °C 
– večer –16°C – v noci a ráno sněžení
Teplotní sešup 30 °C byl zjištěn i na observatoři Praha – 
Karlov. Následujících 7 dní bylo s minimálními teplotami 
pod –10 °C!

3. Boj proti suchu
Možná se někomu zdá, že se suchu v člán-
cích o počasí věnuje zbytečně moc pro-
storu, bohužel, je to nutné. Naše republika 
má totiž třetí nejnižší zásoby vody na oby-
vatele v Evropě, za námi jsou pouze Malta 
a Kypr. Díky zeměpisné poloze jsme stře-
chou Evropy, ze které voda snadno odteče a střecha rychle 
osychá. Nemůžeme se nechat uspokojit faktem, že za po-
slední rok u nás spadnul téměř srážkový průměr, protože 
jinde to bylo výrazně méně a se suchem se již delší dobu 
potýká řada oblastí našeho státu. Pro zlepšení situace se 
uskutečnila řada opatření, další se připravují a tomuto pro-
blému se věnuje stále více pozornosti ve veřejnosti, mezi 
politiky, odborníky a novináři. Bylo by užitečné podívat se 
do Izraele, malého státu s teplým a suchým podnebím, kde 
více než polovinu území tvoří pouště. Přestože Izrael vy-
nakládá nemalé prostředky na zajištění vlastní bezpečnos-
ti, dosahuje v hospodaření s vodou fantastických úspěchů. 
Netrpí krizí z nedostatku vody, dokonce ji dodává i svým 
sousedům. Jeho úspěšným, téměř století trvajícím bojem 
proti suchu se již inspirovala řada zemí, jako např. Aus-
trálie a státy USA Nevada a Arizona. I přes dost značnou 
odlišnost ČR a Izraele by se řada jejich zkušeností určitě 
dala využít v naší vodohospodářské politice! K tomu, aby 
důležitá strategická surovina budoucnosti – voda – nebyla 
u nás nedostatkovým zbožím, mohou ale napomoci i ob-
čané rozumným šetřením, jímáním srážkové vody, jejím 
použitím jako užitkové a efektivnějším způsobem závlahy 
rostlin. Použitím např. kapkové metody závlahy rostlin se 
ušetří až 60 % vody a dosáhne se větších výnosů než při po-
užívání běžných závlahových metod. Šikovní a chytří lidé 
jistě objeví další způsoby šetření s vodou.

Ing. František Karhan

minimum maximum průměr 2011–15

minimální teplota v roce (°C) –18,7 –8 –14

Tø nejchladnějšího dne v roce (°C) –13,7 –4 –9,4

počet mrazivých dní s Tmax ≤ 0 °C (dní/rok) 8 44 28

počet dní s Tø ≤ 0 °C (dní/rok) 20 66 41

počet dní s mrazem Tmin ≤ 0 °C (dní/rok) 76 109 83

počet dní se sněžením (dní/rok) 10 34 20



12

Kolem nás žije mnoho lidí, kteří po-
třebují pomoc druhých. I přesto, že 
se jejich blízcí snaží sebevíc, nejsou 
schopni jim péči poskytnout v plném 
rozsahu. Tento fakt si déle než tři roky 
uvědomuje tým terénní pečovatelské 
služby Kvalitní podzim života, z. ú. 
se sídlem ve Vestci u Prahy. Paní Lenka 
Klestilová (39) vybudovala spolehlivý 
tým pečovatelek. Jako podnikavá žena, 
jejíž empatie nezná mezí, se rozhodla, 
že se zaměří i na naši lokalitu a druhou základnu vybuduje ve 
Velkých Přílepech. To znamená, že i o občany v Horoměřicích 
bude, pokud to budou potřebovat, spolehlivě postaráno. 

Paní ředitelko, proč právě tady?
Po několika jednáních na sociálním odboru pro Prahu-západ 
jsem s údivem zjistila, že právě okolí Velkých Přílep je, co 
se týká terénních pečovatelských služeb, v docela svízelné si-
tuaci. A protože naše působnost zahrnuje celou Prahu-západ, 
přišlo mi jako vhodná volba mít pobočku právě tady. Navíc 
tady mám sestřenici, která, když jsem ji oslovila, zda by mi 
pomohla, neváhala a pustila se do příprav se mnou. 

Jak si představujete spolupráci v této oblasti?
Oslovili jsme mailem starosty dvaceti obcí, představili jsme se 
a seznámili je s naším záměrem realizovat pečovatelské služby 
i tady. První, kdo reagoval, byla starostka z Velkých Přílep. 
V polovině května jsme byli přizvaní na schůzku zástupců 
obcí, které jsou součástí dobrovolného svazku obcí Mikrore-
gion Od Okoře k Vltavě. Starostové byli za jedno v tom, že 
terénních pečovatelských služeb je zde opravdu potřeba. To 
nám potvrdila i Věra Kovářová, poslankyně Parlamentu ČR 
a bývalá starostka obce Chýně, která se problematikou seni-
orů sama zabývá již dlouho a má o ní dost podrobný přehled. 
Okamžitě byla naším nápadem nadšená a nabídla nám pomoc-
nou ruku, pokud bude potřeba. Takové podpory si nesmírně 
vážíme!

Je něco, co vás nyní trápí?
Od roku 2013 provozujeme tuto službu ve Vestci, získali jsme 
si tam dobré jméno a věřím, že si ho udržíme a získáme i tady. 
V tuto chvíli opravdu urgentně potřebujeme pečovatelský per-
sonál. Věřím, že si i zde v krátké době vybudujeme tým pečo-
vatelů a pečovatelek. Upřednostňujeme uchazeče registrované 
na Úřadu práce, ale není to podmínka. Jediné, co je nezbytné, 
aby byla uchazečka aktivní řidička. 

Jaké služby umíte zajistit?
Naší hlavní činností je poskytování služeb u klienta doma, což 
zahrnuje dohled nad klienty, zajištění stravy, pomoc s osobní 
hygienou, drobný úklid, donášku nákupů, pomoc s prostorovou 
orientací, přepravu a doprovod, například k lékaři nebo na úřady, 
nabízíme také pastorační, spirituální a duchovenskou péči. Díky 
finanční podpoře Výboru dobré vůle – nadace Olgy Havlové jsme 
mohli letos v dubnu uvést do provozu plánovanou půjčovnu a pro-
dejnu rehabilitačních pomůcek. Také se nám podařilo zrealizovat 
službu Transport senior, která byla částečně financována Fondem 
Hejtman a Nadací GCP, velmi nás potěšila dotace od Nadace  
Agrofert. Abychom 
se ale jen nespoléhali 
na to, co dostaneme, 
založila jsem v dub-
nu letošního roku so-
ciální podnik Služby 
KPŽ s.r.o., který má 
být finanční podpo-
rou neziskové orga-
nizace. 

Jak může neziskové pečovatelské službě pomoci sociální 
podnik?
V první řadě je to rozvážka obědů, kterou realizujeme vlastně 
od počátku vzniku pečovatelské služby. Zatím jsme rozváželi 
obědy pouze klientům, ale nyní máme možnost oslovit s touto 
nabídkou i široké spektrum firem, institucí a dalších případ-
ných zájemců v dané lokalitě. Kromě toho poskytujeme také 
další služby, především úklidové služby komerčního charak-
teru. 

A to vše by nyní mělo být dostupné i v Horoměřicích.
Přesně tak.

Jak vám může pomoci veřejnost?
Finanční podporu je možné zaslat na náš transparentní účet č. 
218167612/0600, dárci obdrží potvrzení o darování, které mo-
hou firmy či podnikatelé jako odpočitatelnou položku uvést ve 
svém daňovém přiznání. Kvalitní podzim života, z. ú. přijímá 
samozřejmě také věcné dary, popřípadě nás můžete podpořit 
rovněž běžným nakupováním ve svých oblíbených e-shopech 
tak, že nákup realizujete přes portál GIVT. Část peněz z vaší 
útraty bude darována nám, aniž byste platili cokoliv navíc. 

Text: Renáta Šťastná
Foto: Miroslav Martinovský, archiv pečovatelské služby
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